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The Scientific Plagiarism Concept Accordance with order n” 1082 of
2020 Laying Down the Rules Relating to the Prevention & Fight
Against Plagiarism

Summary:

In order for the research to fulfill the scientific objective for which it is
prepared by the researcher, the latter is required to comply with a set of elements or
requirements, including the scientific honesty.

Faced with the development of modern editing methods which have allowed
the researcher to obtain a formidable scientific and knowledge balance, some have
dared to associate the ideas of others with it, but more than that, because the
affiliation of ideas went beyond to achieve affiliation, of books and publications,
hence the need to enact strict laws. In order to maintain the moral values of the
scientific researcher, to limit scientific plagiarism, and to ensure that scientific
knowledge belongs to its original owner the concept of scientific plagiarism.

Keywords:

Scientific research, scientific honesty, scientific researcher, plagiarism.

Le plagiat conformément 3 Parrété n” 1082 de 2020 fixant les

régles relatives a la prévention et a la lutte contre le plagiat
Résumé:

Pour que la recherche remplisse l'objectif scientifique pour lequel elle est congue par
le chercheur, ce dernier est tenu de respecter un ensemble d'éléments ou d'exigences,
dont I’honnéteté scientifique. Face au développement des méthodes d'édition
modernes qui ont permis au chercheur d'obtenir un formidable arsenal scientifique et
de connaissances, certains auteurs osent associer a leur actif les idées et concepts
d’autres auteurs, ou carrément les publications d’autres auteurs. En plus de 1’arsenal
juridique relatif aux droits d’auteurs, les pouvoirs publics, a travers un arrété publié
en 2020, tentent de prévenir et de lutter contre le phénoméne du plagiat dans le milieu
universitaire.

Mots clés:

Recherche scientifique, honnéteté scientifique, chercheur, plagiat.
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